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A törzsvendégek meglepődtek - Bővült a Virág cukrászda 

Ötszáz napot élt a Casinó 
Megalakult az ország legnagyobb oktatási komplexuma 

Egy intézmény, 
3200 óvodás, iskolás 
MUNKATÁRSUNKTÓL 

Történelmi jelentőségű ese-
ménynek nevezte Botka László 
Szeged polgármestere, és Lam-
perth Mónika önkormányzati és 
területfejlesztési miniszter, hogy 
aláírták az ország legnagyobb egy-
séges oktatási komplexumának 
alapító okiratát tegnap Szegeden. 
A miniszter elmondta: nagy bá-
torságról tett tanúbizonyságot a 
nyolc önkormányzat, amikor vál-
lalta, hogy olyan intézményt hoz 
létre, amely 3 2 0 0 gyereknek biz-
tosít magasabb színvonalú okta-
tási lehetőséget. 

- Az a lényege a kistérségi 
rendszernek, hogy magasabb 
színvonalú szolgáltatást nyújt-

son az emberek számára. Főleg a 
kistelepüléseknek teremt lehető-
séget arra, hogy csökkenő gye-
reklétszám mellett jó színvonalú 
oktatást biztosítsanak - fogal-
mazott Lamperth Mónika. A 
szegedi kistérség 11 iskolája és 7 

"óvodája tesz próbát az országban 
egyedülálló modell megvalósítá-
sára. A speciális igényű gyerekek 
képzése, a pedagógiai szakszol-
gálat működtetése mellett lehe-
tőség nyílik arra is, hogy az óvo-
dától kezdve az általános iskolán 
át a középiskolai érettségiig jutva 
valójában egy intézményben ha-
ladjon előre a gyerek. Az egysé-
ges oktatási komplexumban kö-
zel négyszáz pedagógus, illetve 
közalkalmazott dolgozik. 

Gyimesi László csapatban gondolkodik 

Új többség a cél 
a régi tagokkal együtt 

Bezárt a kaszinó, a helyén újra cukrászda lesz Fotó: Káinok Csaba 

JACKP0T 
A jackpot bónusznyereményt jelent. Előre senki nem tudja, hogy mennyi 

® lesz a jackpot, mert az értékét egy gép sorsolja ki. A jackpot függ az induló 
összegtől és hogy a rendszert hogyan állították be. Minél többen játszanak 
annál nagyobb lesz az értéke. A futó feliratokon a jackpot pillanatnyi ősz-
szegét jelzik. Ez a Virág Casinó bezárásakor valamivel több volt, mint 
négymillió forint. A jackpot elnyerését hatalmas hangeffektus jelzi. 

Gyimesi László (képünkön) el-
engedhetetlennek tartja a válto-
zásokat a párt politikájában. A 
Fidesz-MPSZ szegedi csoportjá-
nak új elnöke azt mondta, össze 
kell fogni az új többség megte-
remtésének érdekében, s ebben 
számít azokra is, akik az elmúlt 
két évben eltávolodtak a párttól. 

- Nem vonjuk vissza az egészség-
ügy tervezett integrációjának felül-
vizsgálatára és a kérdés közgyűlés 
által napirendre tűzésére benyúj-
tott kezdeményezést, viszont 
szakértőkkel megvizsgáltatjuk és 
átgondoljuk a lehetőségeket - nyi-
latkozta lapunknak a Fi-
desz-MPSZ szegedi csoportjának 
szerdán megválasztott elnöke. 
Gyimesi László hozzátette: pártja 
és személy szerint ő is kiemelten 
fontos ügyként tekint az egészség-
ügyre. 

Megválasztásának körülmé-
nyeiről Gyimesi azt mondta, 
meglepte az a hangnem, amit ri-
válisa megütött. Szerinte az álta-
la kínált, a változások elkerülhe-
tetlenségéről szóló programja 
mellett részben ennek is köszön-
heti, hogy két év után ismét a 
szegedi csoport vezetője lett. 

- Senki nem vitathatja, hogy a 
változások elengedhetetlenek. Az 
ország a 2006-os országgyűlési vá-
lasztások után, ősszel 180 fokos 
fordulatot vett, de Szegeden min-
den maradt a régiben, a baloldalt 
még csak megszorítani sem tud-
tuk. A megyeszékhelyen is ki kell 
alakulnia az új többségnek -
mondta Gyimesi László. - Hogy 
ez megvalósulhasson, a párton be-
lül mielőbb meg kell teremteni az 
egységet. Folyamatos párbeszédre 

Havránek Ferenc képviselő édes-
apjának nyilaskeresztes múlt ja 
volt a fő témája a tegnapi vásár-
helyi közgyűlés napirend előtti 
felszólalásainak. Lázár János 
polgármester egy régi dokumen-
tumot kapott egy egykori elhur-
colt zsidótól, s ezen szerepelt 
Havránek Lajos neve. Több kép-
viselő is hozzászólt a vitához, 
amely négy és fél órán át tartott. 

Négy és fél órás személyeskedés -
'röviden így foglalható össze a teg-
napi vásárhelyi közgyűlés napirend 
előtti vitája. Az egészet az robban-
totta ki, hogy Lázár János polgár-
mester elmesélt egy olyan történe-
tet, mely húsvétkor vele esett meg. 

- Vásárhelyről tizenéves korá-
ban elhurcolt, s a náci haláltábor-
ok borzalmából megmenekült, 
azóta Kanadában élő zsidó férb és 
felesége keresett fel otthonom-
ban. Többek között egy olyan régi 

kell törekednünk a szegediekkel, 
hogy érezzék, odahgyelünk a véle-
ményükre, hozzánk fordulhatnak 
gondjaikkal, bajaikkal, megoszt-
hatják velünk örömeiket, nem 
egy-egy voksnak tekint j ük őket. 

Milyen együttműködésre szá-
mít a frakció részéről, amelynek 
vezetője, Oláh János „lebalolda-
lizta" őt és támogatóit, ráadásul a 
tisztújításkor kiderült, a jövőről is 
teljesen más az elképzelésük? 
Gyimesi László erre azt mondta, 
számos kérdést végig kell gondol-
ni, de nem tartja kizártnak, hogy 
a képviselőcsoport következő ülé-
sén személyi kérdések is felvetőd-
hetnek. Azt előrebocsátotta, nem 
akar frakcióvezető lenni. 

Fontosnak tartotta hangsúlyoz-
ni, hogy csapatban gondolkodik, 
rendszeresek lesznek az elnökségi 
ülések, a csoportgyűlések, újra 
lesz hírlevél, és számít azokra, 
akik az elmúlt két évben eltávo-
lodtak a párttól. - Egyszer már si-
került megteremtenem az egysé-
get, akkor nyolc hónapom volt er-
re, most két évet kaptam - mond-
ta Gyimesi László, akit a Fi-
desz-MPSZ szegedi csoportja is-
mét elnöknek választott. 

o . z . 

A szegedi Virág Casinó nem mű-
ködik tovább, egy részét máris 
visszacsatolták a cukrászdához. 
A Virág Cukrászda Kft. úgy dön-
tött , hogy felbont ja a bérleti 
szerződést. A cégvezető arra hi-
vatkozott , hogy vissza akarja ál-
l í tani a cukrászda régi fényét. A 
városban öt nagy kaszinó ma-
radt. 

Bezárt a Virág Casinó Szegeden. 
A Kelemen utcai bejáraton az 
üzemeltető, Segafost Kft. közli 
törzsvendégeivel, hogy a hónap 
elejétől a kaszinó megszűnt. Ara-
di István rendszeres vendég volt 
a szerencsejáték-barlangban. Er-
tetlenül állt az ajtóban tegnap 
délben. Széttárta karját, elolvas-
ta az ablaküvegre ragasztott pa-
pírt, sajnálatát fejezte ki, és sar-
kon fordult. Más törzshelyet ke-
res játékszenvedélye kielégítésé-
hez. 

Miközben kollégánk fotózott, 
odakiáltott egy ember: - Azt kér-
dezzék meg, hogy miért nyelték 
le a jackpotot! - ezzel tovább állt 
és nem volt hajlandó bővebb fel-
világosítást adni. 

Frányó Zoltán, a Virág Casinó 
igazgatója telefonon elmondta, 
hogy „nem nyelte le senki a nagy 
jackpotot", bár az tény, hogy a 
nagy nyeremény még nem talált 
gazdára. - Tavaly a nagy jackpot 
kétszerese ment ki összesen a 
napi jackpotokban - mondta az 
igazgató. Hozzátette: sajnálja, 
hogy bezárt a kaszinó, hiszen 
semmi probléma nem volt az öt-
száz napos nyitva tartás alatt. 

Ezért is.érte váratlanul a szeren-
csejáték szerelmeseit a zárás híre. 
A bennfentesek ugyanis tudták, 
hogy ötéves szerződést kötött a 
Virág Casinót működtető Sega-

fost Kft. a bérbeadó Virág Cuk-
rászda Kft.-vei. A cég ügyvezető 
igazgatójával, György Attilával 
tegnap a cukrászda teraszán talál-
koztunk. Elmondta: a Virág Cuk-
rászda Kft. döntött úgy, hogy fel-
bontja a bérleti szerződést. Nem 
volt könnyű döntés, hiszen bérle-
ti viszonyt felbontani nem egy-
szerű dolog, és sokba kerül. Azt 
nem árulta el, hogy mennyit kel-
lett fizetniük a Segafost Kft-nek. 

- Bő egy év után beláttuk, hogy 
nem kellett volna a cukrászda 
egy részét bérbe adni. A bérleti 

díj bevételünk hét-nyolc százalé-
kát tette ki, ami elenyésző. Az-
zal, hogy száz személyesre szű-
kült a cukrászda benti része, sok 
vendéget veszítettünk. Ez így 
nem mehetett tovább, ezért fe-
lülvizsgáltuk előző döntésünket 
és arra jutottunk, hogy visszaál-
lít juk a cukrászda régi fényét -
magyarázta György Attila. 

Az ügyvezető igazgató és mun-
katársai nem tétlenkedtek, hi-
szen máris megnyitották a cuk-
rászda két kaszinós terméből az 
egyiket. Ezáltal kétszázötvenre 
nőtt a Virág befogadóképessége. 
A zöld szalont, vagyis a hátsó ter-

szót. A legfiatalabb vásárhelyi 
képviselő - 1984-ben született -
febótta Molnárnénak (kinek két-
szer is eltévesztette a nevét, ami 
újabb vita forrásává vált), hogy az 
apja múltja miatt nem szabad 
elővenni a fiút. Bacsa Pál szocia-
lista képviselő szerint Lázár János 
gumicsontként dobta a képvise-
lők elé ezt a nyilaskeresztes törté-
netet, mert ezzel elvette az olyan 
fontos kérdések elől az időt, mint 
például a Kossuth-iskola tervezett 
névváltoztatása. A város első em-
bere erre azt válaszolta: „Felhábo-
rít, hogy Bacsa képviselőtársam 
viccet csinál 6 0 0 vásárhelyi meg-
öléséből, mikor gumicsontnak ti-
tulálja ezt a felvetést!" Bacsa ezt 
kikérte magának, mondván, ő 
egyáltalán nem ezt mondta, csak 
arra utalt, ez a személyeskedés 
már több órája tart, s a közgyűlés 
másról nem is szól. 

K.T. 

met csak ősszel nyit ják meg. A 
cégvezető annyit árult el, hogy a 
cukrászda profiljának megfelelő 
vendéglátóegységet terveznek er-
re a részre. A részleteket egyelőre 
titokban .tartják. 

C S . G . L. 

ÖT MARADT 

Eddig hat nagy kaszinó működött 
a városban - ebből csak öt ma-
radt. Három a belvárosban, kettő 
pedig más városrészekben talál-
ható. Információnk szerint a Virág 
Casinót működtető cég Szegeden 
új helyen tervezi kaszinó nyitását. 

H Í R E K 
VÍZKORLÁTOZÁS 
TARJÁNBAN 
A városrész közműveinek 
cseréje mia t t m a 13 és 16 óra 
között vízkorlátozás lesz a 
tar jáni Zöldfa és a Sás utcában, 
a Szi l ién soron, a Lugas utca 
páros oldalán, va lamint a 
Budapesti körút páratlan 
oldalán, az 1. és a 9. házszám 
között. 

REGIÓRA 
M a délután 14 óra 2 0 perckor 
i s m é t j e lentkez ik a Magyar 
Televízió l - e s c s a t o r n á j á n a 
Szegedi Stúdió körzeti 
magazin ja , a Regióra. A 
m ű s o r b a n vendégül lá t j ák a 
világ egyik legismertebb 
jazz-zongoris tá já t , Szaniszló 
Jánost , és a földkerekség 
legjobb tekézőit . A nézők 
m e g i s m e r k e d h e t n e k egy 
különleges zenei s t í lussal , 
a m i t úgy h ívnak Beat -Boksz . 
A komolyabb t é m á k 
kedvelőinek is kedveznek, 
h iszen az adásban egy olyan 
társulásról is szó lesz, amely 
összefogja a térségben 
működő okta tás i 
in tézményeket . 

MEGJELENT 
HORVÁTH DEZSŐ ÚJ KÖNYVE 
Magyarnak a lkalmat lan 
c í m m e l je lent meg kollégánk, 
Horváth Dezső új könyve. A 
könyvhétre napvilágot látott 
m ű bemuta tó ja m a délután 5 
órakor lesz a 
Somogyi-könyvtár emelet i 
folyóirat-olvasótermében. 

NEHEZ KEZDET 
A Virág Casinót hosszú huzavona után nyithatta ki a Segafost Kft., mivel 
nehezen kapta meg az engedélyeket. Tavaly január 17-én léphetett be elő-
ször az első játékos a Virág cukrászda egykori zöld szalonjából kialakított 
kaszinóba. Megteremtődött a törzsgárda, és minden különösebb esemény 
nélkül működött a szerencsejáték-barlang. A nyitáskor több városlakó 
ugyan felháborodott, mondván, a városképi jelentőségű épületben nincs 
helye a kaszinónak. Egy idő után a hangok elcsitultak. Az emberek meg-
szokták, és többé nem volt téma a kaszinó. 

Aid lemarad, elúszik a pénze 
MUNKATÁRSUNKTÓL 

Egy csongrádi kisvállalkozás kérelmére egy hónapja 
indult el hivatalosan a fizetésképtelenné vált Dél-
építő Zrt. felszámolása, mely - mint megírtuk - feb-
ruárban egyik napról a másikra levonult a szegedi 
Vedres szakközépiskola 6 0 0 milbó forintos építke-
zéséről. Az érintettek, a hitelezők június 12-éig je-
lenthetik be igényeiket. A beadványokat a felszámo-

ló Horizont Holding Zrt. képviselője, Munz Károly 
szegedi ügyvéd vizsgálja meg, és ha megalapozott, 
visszaigazolja. Megtudtuk: az építőipari cég dolgo-
zói az elsők között vannak a hitelezők sorában, és 
mindenképpen számíthatnak arra, hogy megkapják 
a pénzüket. De ehhez az kell, hogy ők is bejelentsék 
igényüket. A Délépítő mintegy kétszáz dolgozójából 
azonban többen még nem tették ezt meg, márpedig 
aki lemarad a határidőről, annak elúszik a pénze. 

Napirend előtt a nyilas párttagságról a vásárhelyi közgyűlésben 

Négy és fél órás vita Havránek apjáról 
nyomtatványt is átadtak nekem, 
melyen azoknak a nyilaskereszte-
seknek a neve szerepelt, akik 
1944-ben összeszedték a zsidókat 
városunkban. Megdöbbentem, 
Havránek Lajos neve is szerepelt 

rajta. Megkérdezném képviselő-
társamat, Havránek Ferencet, 
van-e valami köze az embtett sze-
mélyhez? - kérdezte Lázár. 

A megszólított munkáspárti 
képviselő elmondta, hogy igen, 

Havránek Ferencnek (balról) nincsenek személyes élményei apjáról, 
és nem érti, miért éppen most vetődött fel ez a téma Fotó: Tésik Attila 

az édesapjáról van szó. Havránek 
Ferenc 1945-ben született, s ap-
ját néhány éven belül elvesztette. 
Személyes emlékei emiatt nin-
csenek, csak annyit tud, amit az 
édesanyja és a rokonok elmesél-
tek neki. N e m érti, most miért 
vetődött fel apja múlt ja. 

Lázár azt kérte Havránektől, 
hogy a Holokauszt múzeumnak 
interjú formában mondja el, 
amit édesapja nyilaskeresztes te-
vékenységéről tud, mert ezzel se-
gíti majd a későbbiekben a kor 
jobb megismerését, s az is fon-
tos, hogy a másik fél véleményét 
is megismerje az utókor. 

Molnárné Kecskeméti Rita fi-
deszes képviselő hozzászólásá-
ban kitért arra, most már érti, 
miért csak listán jutott be Havrá-
nek, mert ilyen múlttal a vásár-
helyiek nefn szavaztak rá. 

A szabad demokrata Takács Ró-
bert Havránek védelmében kért 


